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Marszałek Woj ew odztwa Podlaskiego
Jerzy Leszczyński

Minęły już 4 lata walki podlaskich hodow ców z ASF Świń u dzikow.

Niezwalczony w zarodku, kiedy było to jeszcze mozliwe, wraz z chorYmi

dzikami z jednego miejsca tozprzęstrzenił się na województwo podlaskie,

zarażając następnie stopniowo kolejne 3 wojewódńwa. Przeszedł już linię
Wisły, nadciągną dodatkowo z północy z Kaliningradu. W nowych miejscach

sieje spustoszenie bowiem w porę nie potrafiliśmy zmniejszyć populacji dzikow

do poziomu przy którym dziki nie będą się wzajemnie zarażaa. Stosowane

dotychczas metody zwalazania pomoru nie przynoszą spodziewanYch efektów,

poniewaz do zwalczęnia tej choroby dzikich zwierząt nie przyjęto

i<onsekwentnych metod jej zwalczanla podobnych do zwalczania ASF u Świń.

Naszym zdanięmkażdorazowo po stwierdzeniu ASF u dzikow w promieniu 10

km wszystkie dziki powinny zostac bezwzg\ędnie odstrzelone a padlina

odszukana i zutyItzowana. Wszystkie pasy przygraniczne do 50 km powinny

być wolne od dzików. Tymczasem u nas w strefach ASF nadal dzlka planowo

hodujemy. Myśliwi chronią lochy ograniczając ich odstrzał w trosce o swoje

prywatne interesy. Chcą mieó do czego strzęIac w kolejnych latach. CzęŚc

łowczych informowało już myśliwych o zawieszeniu odstrzałÓw Z Powodu
wykonania planu łowieckiego. Wobe e częgo pytamy się jakie plany łowieckie
zostńyjuz wykonane?

W zeszłym roku poleceniem Rządowego Zespołu Zarządzania
Kryzysowego ds. ASF Minister Środowiska we współpracy zkołami łowieckimi
mtał zrędukować populację dzikow do poziomu 0,1 dzika na km} na wschód i

do 0,5 dzlkanazachódod Wisły w terminie do 30 listopada 2017 roku.

Panie Marszałku, azry w związku z powyższym zobowiązaniem Poziom
0,I dzikanal<m2 jużna Podlasiu osiągnięto?

Czy kołałowieckie Podlasia dokonały w związku ztymw zeszĘm roku

zmiany w swoich planach łowiecko hodowlanych i zatwterdziły j. na poziomie
0,1 dzika ma km2 obwodu łowieckie go, czy tężnadalbazują na planie ktory

populację dzikow utrzymuje na poziomie ażpięciokrotnie vłyższym od poziomu

nakazanego?
Cry wieloletnie plany łowiecko hodowlane będące podstawą dla

myśliwych do opracowywania ich planow łowiecko hodowlanych zostałY już

zmienione do poziomu 0,I dzlkanakm}, ktory to poziom zdanięm Rządowego

Zespołu Zarządzania Kryzysowego ds. ASF zapobiegnie rozprzestrzenianiu się

tej choroby w Polsce?
Prosimy o odpowiedź.


